
Geachte

Graag wil ik u mijn bezwaar-mening geven met betrekking tot het 
voornemen van een gedeeltelijk verbod op o.a. F3 vuurwerk 2020.

Vanaf 1985/1986 verkoop ik vuurwerk in de gemeente Apeldoorn.

In die periode werd er veel vuurwerk gekocht als knal en kindervuurwerk. In 
recenter verleden is er veel sier vuurwerk bijgekomen.

Ook in die periode was er legaal consumenten vuurwerk en illegaal 
verboden vuurwerk. Dit is vaak een discussie moment geweest bij controles 
in die periode.

Ik gaf aan een ambtenaar de overweging mee dat er meer illegaal dan 
legaal vuurwerk werd afgeschoten. De ambtenaar gaf als antwoord: “die 
veronderstelling zijn wij ook toegedaan”.

Ondanks dat er al jarenlang een vuurwerkwet is m.b.t. illegaal vuurwerk 
welke niet word gehandhaafd, is er weinig tot niets gebeurd / veranderd. 
Sterker nog, de politie en politici beweren in het openbaar dat er wat 
gedaan moet worden aan (vuurwerk) criminaliteit, lees: ook 
vuurwerkoverlast. (Citaat, minister Grapperhouse:” wanneer we niet 
ingrijpen dan verliezen we”)

Het wordt door hem, en onze premier Mark Rutte vaak in het openbaar 
aangehaald. Zij hebben het vaak over drugs, alcohol, dealen, 
mensenhandel, prostitutie, maar ook illegaal vuurwerk.

Legaal is Legaal, illegaal is Illegaal. Maar helaas, illegaal vuurwerk wordt 
het nieuwe legale vuurwerk. 

Mijn verzoek is dan ook HANDHAVING van de bestaande  
vuurwerkwetgeving. 

Controles op illegaal vuurwerk ontbreken of worden te laat gehouden. 
Handhaving ontbreekt in de dagen voor de jaarwisseling. In de rest van het 
jaar, staat de vuurwerkopsporing van illegaal vuurwerk helemaal op een 
laag pitje.

Eerst word ons de legale vuurwerkhandelaren na de ramp in Enschede de 
schuld in de schoen geschoven van de groothandel en detailhandel in 
legaal vuurwerk. Er dienden strenge regels te komen met betrekking tot 



vergunning verlening, voor legale verkoop. Hier werd de strengste 
wetgeving voor verhandelen van vuurwerk voor opgezet. (waarschijnlijk 
wereldwijd) Gezien de verhalen van collega vuurwerkverkopers wordt er 
door de handhavers te pas en onpas uitleg gegeven aan deze wetgeving.

Ondanks dat verkoop van vuurwerk streng is gereguleerd in Nederland, lijkt 
het wel alsof zij die aan de vuurwerkwet incl. diverse lokale voorwaarden 
voldoen, toch als de boosdoener worden gezien door zowel lokaal als rijks 
overheid, wat betreft de overlast!

Illegaal vuurwerk voldoet aan geen enkele wet of aanvullende 
veiligheidsvoorschriften. Het wordt per pakketdienst, post, auto of per 
openbaar vervoer vervoerd. Met alle risico’s van dien. Waarom wordt er 
dan zo hard opgetreden tegen legaal vuurwerk???? Terwijl Illegaal 
vuurwerk de boosdoener is. Enkele malen voor oud en nieuwjaar wordt er 
al volop geknald met het illegale vuurwerk.

Citaat uit de metro: 
https://www.metronieuws.nl/nieuws/binnenland/2017/12/feiten-en-cijfers-
over-vuurwerk

“” Een tussenoplossing zijn de zogenoemde vuurwerkvrije zones. In 2013 stelden ongeveer twintig 
gemeenten voor het eerst zo’n zone in, vorig jaar waren dit er zo’n zestig. Sindsdien zijn het er niet veel 
meer geworden; de zones zijn moeilijk te handhaven. In Tilburg leidde een proef in 2015 niet tot minder 
overlast, waarop de gemeente overstapte op zogenoemde vrijwillige vuurwerkvrije zones.”

Waarom nog meer regels en verboden bij de legale handelaren. Ook dit is 
niet controleerbaar. Illegaal vuurwerk zal door de open grenzen meer ipv 
minder worden. Gevolg: vanaf oktober - november, in heel Nederland harde 
knallen tot diep in de nacht. Zelfs in ons kleine dorp Lieren, de weekenden 
zijn daar erg populair.

Een ander heikel punt is dat slachtoffers van vuurwerk niet worden 
gecontroleerd, wanneer ze in het ziekenhuis zijn om te worden geholpen. 
Er wordt hooguit gevraagd: is “dit letsel” door legaal of illegaal vuurwerk. 
Een slachtoffer zal niet snel toegeven dat het vuurwerk illegaal is. 
Huiszoeking wordt door de handhaving niet gedaan naar illegaal vuurwerk. 
Degene met letsel komt er makkelijk vanaf. De verzekering en de 
maatschappij is de klos, zij betalen behandeling en nazorg. Het “slachtoffer” 
ontkomt aan boete c.q. gevangenis straf, danwel een strafblad. 



Tijdens het afschieten van consumenten vuurwerk en de maand hiervoor 
blijkt jaar na jaar overduidelijk, dat er veel en zwaar illegaal vuurwerk wordt 
afgeschoten.

De ontwikkeling welke ik om mij heen zie baart me grote zorgen voor de 
toekomst. Jongeren in de leeftijd van 17-18 jaar en ouder zie je niet of 
nauwelijks tijdens de verkoop dagen, op legale verkooppunten. Wel hoor je 
de opmerking van sommigen van hun kinderen, “Papa heeft al in Polen 
besteld”. Of “we hebben nog aansteeklonten nodig.”

Vele mensen welke uit o.a. Polen, België, Duitsland en Roemenië komen 
brengen tijdens hun reizen veel illegaal zwaar vuurwerk mee uit die landen.

In de tijd dat Defensie zich nog bemoeide met de vergunning verlening, 
bleek dat er weinig tot geen controle was bij grenzen en importen vanuit het 
buitenland. Het bleek dat er vanaf de Eemshaven tot aan de kust van 
Zeeland / België gemiddeld 5 - 7 opsporings ambtenaren waren welk via 
een verdeling van de taken actief waren aan de grenzen van Nederland, 
Duitsland en België. Ik mag hopen dat dit intussen is verbetert. (tijdens 
controle van Defensie aan mij verteld.)

Ik vraag mij af of goede naar de wet levende mensen op de juist manier 
worden behandeld. Ongetwijfeld zitten er rotte peren in de vuurwerk 
branche. In mijn geval:

- Meer dan 30 jaar voldoen aan wet en regelgeving.

- Controles op de verkoopdagen, terwijl veel werkzaamheden welke 
tijdens de verkoopdagen ook vooraf hadden kunnen worden gedaan. 
De legale verkooppunten hebben er geen baat bij om tijden de 
verkoop gecontroleerd te worden. De handhavers zouden ook ingezet 
kunnen worden bij de handhaving tegen illegaal vuurwerk. Bij betere 
controle zal het gebruik van illegaal vuurwerk afnemen. Persoonlijk 
denk ik dat het percentage legale verkooppunten wat in de fout gaat 
minimaal is tijdens de verkoopdagen, ten opzichte van het illegale 
vuurwerk. Ook kan er dan nog onverwachts een controle plaatsvinden 
bij de vergunning plichtige verkooppunten.

- Grote investeringen gedaan:

o Openlijn meldkamer brandweer



o Sprinkler installatie geplaatst met waterbuffer 

o Voldoen aan Referendum 65 en vuurwerkwetgeving

o Plaatselijke wetgeving

o Verantwoordelijk voor de aankoop van een klant.

      O.a. 25 kg maximaal per persoon

      Eisen m.b.t. het kruit,

      Type lont dat wordt gebruikt bij afschieten

      Leeftijd controle: voor 12 jarigen

      Leeftijd controle: voor 16 jarigen

      Leeftijd controle: voor 18 jarigen

      Uiteraard zijn er nog legio voorschriften

Mijn oproep aan u:

Zorg voor Europese vuurwerk wetgeving, gelijk in alle landen. De een zal 
iets moeten laten, de ander heeft er voordeel van. Een traditie welke 
families, vrienden, buurten, woonwijken veel plezier geeft. Zorgt voor 
minder gewonden, zolang men er zelf niet mee experimenteert. 

Dit instellen of aanwijzen van een vuurwerkverbod door de lokale overheid, 
of nog kleiner wijken, buurten overlaten zal nooit een eind maken aan de 
discussie over legaal en illegaal.

Centrale vuurwerkshows zal nooit de ervaring geven als zelf afsteken in 
eigen buurt. Jongeren komen zeker af op invoering van vuurwerkshows, 
mits eromheen leuke evenementen worden georganiseerd.

Echter zijn er legio argumenten om geen vuurwerkshow te organiseren.

Mensen hebben gedronken op oudejaars avond

o Ze zullen met drank op naar het evenement komen

o Ongeregeldheden zullen sneller ontstaan. (drank, grote massa 
mensen, onvoldoende vervoersmogelijkheden, enz.)



Ouderen kunnen of komen niet naar een evenement.

o Redenen: kleine kinderen welke slapen.

o Mantelzorgers en hun familie

o Samen oud/nieuw vieren met: vrienden, familie, buurt.

o Mensen welke zelf niets afsteken, kijken meestal wel naar het 
vuurwerk in de buurt. 

Met vriendelijke groet, en dank voor uw tijd.
Jan van de Kamp

Tullekensmolenweg 94
7364 BC Lieren
055 506 1201
Info@duivenwereldxl.nl


